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Beslutande ledamöter 
Andréas Schönström (S) (Ordförande) 
Isabel Enström (MP) (Vice ordförande) 
Håkan Fäldt (M) (Andre vice ordförande) 
Shaip Morina (S) 
Magdalena Beck (S) 
Karin Elisabet Olsson (M) 
Anders Pripp (SD) 
Håkan Ask (SD) 
Mats Billberg Johansson (V) 
Halimo Bashir Abdi (V) 
Fehim Yilmaz (S)  ersätter Yvonne Köhler Olsson (S) 
Marie Jacobsson (L)  ersätter Karl Philip Nilsson (L) 
Petter Naef (M)  ersätter Lars-Göran Jönsson (M) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Hasse Hajar (S) 
Teréz Palffy (S) 
Lucas Karl-Åke Karlsson (MP) 
John Eklöf (M) 
Henrik Malmberg (C) 
Lars Hallberg (SD) 
Ronny Nord (SD) 
Sadiye Altundal (V) 
Wim Carton (V) 
 
Övriga närvarande 
Tobias Nilsson (direktör) 
Andy Roberts (avdelningschef) 
Anna Modig (avdelningschef) 
Viktoria Morén (avdelningschef) 
Maria Hultin (avdelningschef) 
Jörgen Jepson (ekonomichef) 
Annika Abrahamson (kommunikationschef) 
Elin Edenborg (Enhetschef) 
Mats Åstrand (nämndsekreterare) 
Christos Asimakidis (personalföreträdare SACO) 
Ulf Ahlström (personalföreträdare Kommunal) 
Adisa Kafedic (personalföreträdare Vision) 
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§ 64 Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 

förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och 
verkar i Malmö ska få rimliga elpriser 

TN-2025-205 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen, tillsammans med berörda nämnder, i 
uppdrag att identifiera och föreslå vilka förändringar på energimarknaden som krävs för att 
de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga och förutsägbara elpriser. Stadskontoret har 
därefter lett ett utredningsarbete där fastighets- och gatukontoret, miljöförvaltningen och 
serviceförvaltningen har deltagit, vilket har resulterat i utredningen ”Elmarknadsdesign och 
elpris, en utredning om rimliga och förutsägbara elpriser i Malmö”. 
 
Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
att yttrandets avslutande stycke ändras till: Slutligen, Malmö stad och stadens bolag bör inte 
bara föreslås investera i energilagring utan även arbeta för att öka den egna rådigheten över 
elproduktion, samt för mer dynamisk användning av elenergi och effekt. Slutsatsen om att 
nuvarande marknadsdesign ger en samhällsekonomiskt effektiv utbyggnad av elsystemet 
framstår som märklig, särskilt med tanke på att det är dagens ohållbara situation som gett 
upphov till uppdraget som rapporten svarar på. Slutsatsen bör snarare vara det omvända, 
att i yttrandet på sid 3(4) under Kvarnby upplagsområde lägga till: Tekniska nämnden 
bedömer att förutsättningarna skulle förbättras om det gavs mindre skarpa krav som kan 
medge undantag för marksanering i en solcellspark, samt 
att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till yttrande. 
   

Yrkanden 
Mats Billberg Johansson (V) yrkar: 
Tillägg som avslutning i “Sammanfattning” på sidan 1: 
Stadens nystartade elbolag, Malmö Energi och Hållbarhet, har ett samhällsnyttigt och inte 
ett vinstdrivande syfte, denna roll bör synliggöras och förtydligas. Infrastrukturens allra 
mest centrala delar – elnätet – ska därför ägas av det offentliga och inte av privata bolag, en 
återkommunalisering av stadens elnät är nödvändig. 
Malmös Energi och Hållbarhet AB bör ges i uppdrag att kartlägga behovet av nödvändig 
kompetens i staden med sikte på att bygga upp och utveckla den internt. Bolaget bör även 
omgående ges uppdrag att utreda möjligheten att skapa portabla solparker för områden 
som väntar på exploatering. 
Att remissens avslutande stycke ändras till: 
Slutligen, Malmö stad och stadens bolag bör inte bara föreslås investera i energilagring utan 
även arbeta för att öka den egna rådigheten över elproduktion, samt för mer dynamisk 
användning av elenergi och effekt. Slutsatsen om att nuvarande marknadsdesign ger en 
samhällsekonomiskt effektiv utbyggnad av elsystemet framstår som märklig, särskilt med 
tanke på att det är dagens ohållbara situation som gett upphov till uppdraget som rapporten 
svarar på. Slutsatsen bör snarare vara det omvända. 
Håkan Fäldt (M) yrkar tillägg i yttrandet: 
att privata aktörer ska erbjudas möjlighet att vara delaktiga i förändringen av 
energimarknaden, samt 
att på sid 3(4) under Kvarnby upplagsområde lägga till: Tekniska nämnden bedömer att 
förutsättningarna skulle förbättras om det gavs generella undantag för marksanering i en 
solcellspark. 
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Isabel Enström (MP) yrkar bifall till Håkan Fäldts andra yrkande med en justering så att 
tillägget på sid 3(4) under Kvarnby upplagsområde lyder: Tekniska nämnden bedömer att 
förutsättningarna skulle förbättras om det gavs mindre skarpa krav som kan 
medge undantag för marksanering i en solcellspark. 
Andréas Schönström (S) yrkar bifall till Mats Billberg Johanssons andra yrkande, bifall till 
Håkan Fäldts andra yrkande med Isabel Enströms justering, avslag till Mats Billberg 
Johanssons första yrkande och avslag till Håkan Fäldts första yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer avslag till Mats Billberg Johanssons första yrkande mot bifall och finner 
att nämnden beslutat att avslå tilläggsyrkandet. Ordförande ställer bifall till Mats Billberg 
Johanssons andra yrkande mot avslag och finner att nämnden beslutat att bifalla 
ändringsyrkandet. Ordförande ställer avslag till Håkan Fäldts första yrkande mot bifall och 
finner att nämnden avslagit tilläggsyrkandet. Ordförande ställer bifall till Håkan Fäldts 
andra yrkande med Isabel Enströms justering mot avslag och finner att nämnden beslutat 
bifalla det justerade tilläggsförslaget. 
Ordförande konstaterar att tekniska nämnden beslutat 
att remissens avslutande stycke ändras till: Slutligen, Malmö stad och stadens bolag bör inte 
bara föreslås investera i energilagring utan även arbeta för att öka den egna rådigheten över 
elproduktion, samt för mer dynamisk användning av elenergi och effekt. Slutsatsen om att 
nuvarande marknadsdesign ger en samhällsekonomiskt effektiv utbyggnad av elsystemet 
framstår som märklig, särskilt med tanke på att det är dagens ohållbara situation som gett 
upphov till uppdraget som rapporten svarar på. Slutsatsen bör snarare vara det omvända. 
att på sid 3(4) under Kvarnby upplagsområde lägga till: Tekniska nämnden bedömer att 
förutsättningarna skulle förbättras om det gavs mindre skarpa krav som kan 
medge undantag för marksanering i en solcellspark. 
att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Pripp (SD) och Håkan Ask (SD) anmäler särskilt yttrande. 
Håkan Fäldt (M), Karin Olsson (M), Petter Naef (M) och Henrik Malmberg (C) anmäler 
reservation. 
Mats Billberg Johansson (V) och Halimo Bashir Abdi (V) anmäler särskilt yttrande. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse TN 250325 Budgetuppdrag Elmarknadsdesign och elpris 
• Förslag till yttrande TN 250325 Bugetuppdrag Elmarknadsdesign och elpris 
• Beslut KSAU 2025-01-20 §15 Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 

förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö 
ska få rimliga och förutsägbara elpriser 

• Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga 
elpriser; nu fråga om remiss 

• Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga 
elpriser; nu fråga om remiss, tjänsteskrivelse 
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TN 2025-03-25 § 64 bilaga 1 

Särskilt yttrande 
 

TN-2025-205  

Remiss Uppdrag budget 2024 – identifiera och föreslå vilka förändringar på 

energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 

rimliga elpriser 
 

Elpriset och elnätspriset beror på många variabler. En avgörande variabel för ett jämnt elpris är 

en i huvudsak reglerbar elproduktion med vattenkraft och kärnkraft som grund. I dag har vi en 

sårbar elproduktion med en allt för hög andel väderberoende elproduktion utan reglerbarhet, 

såsom vindkraft och solenergi. Utbyggnaden av kärnkraft är avgörande för att det vid varje givet 

tillfälle finns tillräckligt med el, samt för ett stabilt elpris i framtiden. Att Sveriges elnät kopplats 

samman med väderberoende länder i södra och mellersta Europa har ytterligare fastställt att 

elpriset har överlämnats till vädrets makter! Vi får hoppas att tyskarna tar sitt ansvar för en 

reglerbar elproduktion och återstartar några av sina kärnkraftverk för att snabbt jämna ut elpriset 

och minska brunkolsförbränningen. 

Elnätspriset är ytterst beroende av elnätets kapacitet och ägare. Avregleringen lade ansvaret för de 

lokala elnäten hos olika elnätsbolag, vilka sätter aktieägarna och deras avkastning före 

utbyggnaden av ett robust elnät. Vi Sverigedemokrater ser huvudsakligen att viktig infrastruktur 

ska vara i statlig eller kommunal ägo, för att sätta behov och nytta främst. 

 

Tekniska Nämnden 2025-03-25 

 

Anders Pripp 

Håkan Ask 

 

Med instämmande av 

Lars Hallberg 

Ronny Nord 
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Bilaga:  2           

       

Reservation 
 

§ 64 Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 

förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och 

verkar i Malmö ska få rimliga elpriser 

 
Energifrågan har blivit en allt viktigare fråga för både kommunerna och dess invånare. Just nu är 

området föremål för stora förändringar, vilket är bra – men också ger oss en möjlighet att göra 

något bättre än det vi har i dag. 

 

Det viktiga är att inte låta pendeln slå tillbaka ohämmat utan att i stället skapa förutsättningar för 

en bra energiproduktion där vår uppgift som kommun är att skapa förutsättningar, inte 

nödvändigtvis att själv producera. Ser man t ex. på solceller finns det många kommunala 

fastigheter som lämpar sig väl för detta och där man, på olika sätt, kan upplåta yta för privata 

aktörer att vara delaktiga i en ökad lokal energiproduktion. 

 

Detta är ingen motsatssituation mot förvaltningens förslag till yttrande där kommunen t ex. 

föreslås investera i energilagring men däremot mot det yrkande som (V) framför och som (S) 

ställer sig bakom, innebärande att Malmö stad skulle bli en producent på elmarknaden. Det anser 

vi inte vara en del av den kommunala kompetensen. 

 

Vi delar utredningens slutsats att nuvarande marknadsdesign i stort ger en samhällsekonomiskt 

effektiv utbyggnad av elsystemet men att det är viktigt att på alla möjliga sätt öka den lokala 

produktionen och därmed påverka det lokala energipriset. En ökad lokal produktion sänker 

elpriserna och medverkar därmed till att de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga elpriser. 

 

För att tydliggöra att det inte endast är en kommunal uppgift yrkar vi att privata aktörer ska 
erbjudas möjlighet att vara delaktiga i förändringen av energimarknaden. 

Då vårt yrkande avslås anför vi härmed reservation. 

Tekniska nämnden 2025-03-25 

Håkan Fäldt (M) 

Karin Olsson (M)  

Petter Naef (M) 

 

Med instämmande av  

Henrik Malmberg (C)  

John Eklöf (M)  
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Bilaga 3 

 
Särskilt yttrande 

§64 Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka förändringar 

på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 

rimliga elpriser 

Stadens nystartade elbolag Malmö Energi och Hållbarhet har ett samhällsnyttigt och inte ett 

vinstdrivande syfte, denna roll bör synliggöras och förtydligas i nämndens remissvar. Vi har även 

svårt att se vad stadens bolag har att lära av Eon, som det skrivs i underlaget, ett bolag som trots 

sina hutlösa marginaler och vinstuttag inte lyckats bygga ut elnätet i enlighet med stadens behov. 

Vänsterpartiet anser att det som tillhör infrastrukturens allra mest centrala delar – elnätet – ska 

ägas av offentliga institutioner och bolag och inte av privata företag. 

Vänsterpartiet föreslog därför att följande tillägg görs som avslutning i “Sammanfattning” på 

sidan 1: 

Stadens nystartade bolag Malmö Energi och Hållbarhet har ett samhällsnyttigt och inte ett 

vinstdrivande syfte, denna roll bör synliggöras och förtydligas i remissvaret. Infrastrukturens allra 

mest centrala delar – elnätet – ska därför ägas av det offentliga och inte av privata bolag, en 

återkommunalisering av stadens elnät är nödvändig. 

Malmö Energi och Hållbarhet AB bör ges i uppdrag att kartlägga behovet av nödvändig 

kompetens inom stadens förvaltning med sikte på att bygga upp och utveckla detta internt. Bolaget 

bör även omgående ges uppdrag att utreda möjligheten att skapa portabla solparker för områden 

som väntar på exploatering. 

Ovanstående skrivning fick inte gehör hos nämndens “styre”. Det fick däremot Vänsterpartiets 

andra yrkande, att delar från Miljönämndens remissyttrande kompletteras nämndens svar så att 

det avslutande stycke ändras till: 

Slutligen, Malmö stad och stadens bolag bör inte bara föreslås investera i energilagring utan även 

arbeta för att öka den egna rådigheten över elproduktionen, samt för mer dynamisk användning av 

elenergi och effekt. Slutsatsen om att nuvarande marknadsdesign ger en samhällsekonomiskt effektiv 

utbyggnad av elsystemet framstår som märklig, särskilt med tanke på att det är dagens ohållbara 

situation som gett upphov till uppdraget som rapporten svarar på. Slutsatsen bör snarare vara det 

omvända. 

 

 
Tekniska nämnden 2025-03-25 

Mats Billberg Johansson 

Halimo Nuur 
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Med instämmande av 

Wim Carton 

Sadiye Altundal 
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